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REVISTA PRESEI 
 

 Frans Timmermans, după turul de forţă prin instituţiile din România: Dezinformarea nu va mai fi o scuză/ 
SFATUL oficialului CE: Alergaţi în continuare, dar nu în direcţia greşită. Verificarea magistraţilor nu trebuie 
făcută de politicieni 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans Timmermans este joi, în România, unde a avut programate 
întâlniri cu preşedintele României, şefii celor două Camere ale Parlamentului, premierul dar şi cu Laura Codruţa 
Kovesi sau Tudorel Toader. 
Oficialul european a îndemnat România să urmeze progresele pe care le-a înregistrat în ceea ce priveşte 
independenţa justiţiei şi a comparat acest demers cu un maraton. "Continuaţi să alergaţi, dar nu în direcţia 
greşită", a cerut Timmermans, mesajul său fiind acela ca România să alerge în direcţia corectă, pe ultima sută de 
metri pentru ridicarea Mecanismului de Coordonare şi Verificare. 
"În ultimii 20 de ani aţi câştigat atât de multe lucruri, aţi obţinut multe lucruri în ultimii 11 ani de la aderarea 
României la UE şi datorită MCV. E ca şi cum aţi fi alergat la un maraton şi sunteţi pe ultima sută de metri. Alergaţi 
în continuare, dar nu în direcţia greşită. Sunteţi aproape de final, nu începeţi să alergaţi în direcţia opusă. Ambiţia 
pe care Comisia o are cu ridicarea MCV în 2019 va putea fi îndeplinită. E nevoie ca toţi cei implicaţi să muncească 
împreună şi nu unii împotriva celorlalţi", a declarat prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a menţionat că nu există nicio relaţie între MCV şi 
Articolul 7 al Tratatului UE, deoarece nu există nicio ameninţare sistemică faţă de statul de drept. 
„Nu există nicio relaţie între MCV şi Articolul 7. Nu există nicio ameninţare sistemică faţă de statul de drept. Aveţi 
un sistem judiciar puternic şi independent. Ce facem noi este să cooperăm şi să verificăm dacă se iau măsurile 
necesare şi încercăm să facem astfel încât toate aceste etape să fie parcurse cum trebuie.(...). Noi nu suntem aici 
în sectorul statului de drept, ci în sectorul verificării dacă se iau toate măsurile necesare în domeniul luptei 
împotriva corupţiei, astfel încât aceasta să nu fie întoarsă, să nu fie oprită să nu ia o direcţie nedorită. Deci, 
practic, încercăm să susţinem şi noi, alături de dumneavoastră, lupta împotriva corupţiei şi consolidarea sistemului 
judiciar”, a răspuns Timmermans, întrebat dacă poate fi adus în discuţie activarea Articolului 7, la fel ca în cazul 
Poloniei, dacă România nu respectă indicaţiile oficislilor europeni. 
Comisia Europeană a popus Consiliului Uniunii Europene, în 20 decembrie 2017, să adopte o decizie în virtutea 
Articolului 7 al Tratatului UE, care prevede posibilitatea suspendării drepturilor de vot ale Poloniei, din cauza 
situaţiei sistemului judiciar polonez. 
Despre propunerea de revocare a şefei DNA, Codruţa Kovesi: Activitatea de a verifica magistraţii trebuie făcută 
de magistraţi 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a declarat joi, la Bucureşti că verificarea activităţii 
magistraţilor trebuie făcută de magistraţi, nu de politicieni, iar din punctul de vedere al Comsiei nu este nimic în 
neregulă cu justiţia. 
"Convingerea mea este că activitatea de a verifica magistraţii trebuie făcută de magistraţi. Dacă sunt cazuri în 
sistemul judiciar, tot sistemul judiciar trebuie să le verifice, nu politicieni şi nici de oameni din Executiv. Părerea 
Comisiei este că nimic nu e în neregulă cu Justiţia. Desigur, pot fi aduse îmbunătăţiri", a declarat prim-
vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans. 
Întrebat dacă a văzut la Bucureşti raportul care stă la baza cererii de revocare a Laurei Codruţa Kovesi, prim-
vicepreşedintele CE a confirmat, dar a evitat să se pronunţe. 
"Am văzut raportul, dar nu sunt judecător, nu e treaba mea dacă sunt afirmaţii corecte sau greşite. Spun că dacă 
sunt acuzaţii la adresa unui magistrat atunci trebuie ca cineva din sistemul judiciar să se ocupe de aceste 
afirmaţii", a mai spus Timmermans. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene s-a întâlnit joi, la Bucureşti, atât cu ministrul Justiţiei Tudorel Toader, cât 
şi cu şefii de Parchete, printre care Laura Codruţa Kovesi. 
Discuţiile oficialului european cu prezentanţii Justiţiei vin în contextul. în care ministrul Tudorel Toader a cerut 
revocarea procurorului şef al DNA. 
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Oficialul european a spus că instituţia pe care o reprezintă este foarte bine informată, iar scuza că nu ar exista o 
bună informare nu va mai exista pe viitor, deoarece va exista un contact direct. 
"Vreau să evit orice fel de neînţelegere şi de aceea am stabilit că vom avea contacte directe cu instituţiile implicate 
şi tocmai pentru că se depun eforturi intense mari, suntem bine informaţi, putem fi mai bine informaţi dar nu am 
avut impresia că nu am fost informaţi. (...) Motivul pentru care suntem în contact direct, ca preşedintii Camerelor 
să mă sune direct când au impresia că nu am înţeles . Să meargă în presă dacă vor, dar să mă sune pentru că 
merge mai bine dacă vorbim direct", a declarat Frans Timmermans. 
Acesta a mai spus că există o echipă bună a Comisiei Europene la Bucureşti şi mereu va informa corect. 
Declaraţiile vin în contextul în care Liviu Dragnea a acuzat reprezentanţa Comisiei Europene la Bucureşti de 
dezinformare cu privire la declaraţiile Vioricăi Dăncilă, în perioada preluării mandatului. 

 
Timmermans, la întâlnirea cu Iohannis: Atacurile la adresa justiţiei creează o imagine negativă ţării 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a precizat, la întâlnirea cu Klaus Iohannis, că nu 
există niciun dubiu că justiţia din ţara noastră este independentă, însă atacurile publice din ultima vreme la adresa 
justiţiei creează o imagine negativă României. 
Principalul subiect abordat în cadrul întâlnirii a fost cel referitor la modificarea legilor justiţiei din România şi 
continuarea luptei anticorupţie, informează Administraţia Prezidenţială. 
"Preşedintele României a subliniat că rămâne puternic angajat în respectarea statului de drept, în garantarea 
independenţei sistemului judiciar şi în sprijinirea luptei împotriva corupţiei. În ceea ce priveşte legile justiţiei, 
Preşedintele Klaus Iohannis a menţionat că îşi doreşte îmbunătăţirea acestora, întrucât cetăţenii români au nevoie 
de legi bune, care să consolideze independenţa justiţiei şi să garanteze funcţionarea statului de drept. De 
asemenea, Preşedintele României a precizat că eficienţa activităţii Direcţiei Naţionale Anticorupţie în domeniul 
luptei împotriva corupţiei este de necontestat", se arată într-un comunicat de presă al Administraţiei 
Prezidenţiale, remis joi MEDIAFAX. 
Klaus Iohannis a arătat că, în ultimii ani, democraţia s-a consolidat semnificativ în România, iar spiritul civic al 
societăţii româneşti se manifestă tot mai activ, ceea ce arată o maturizare a acesteia. 
Preşedintele român a mai subliniat faptul că sistemul judiciar este independent pe deplin şi funcţionează eficient, 
în acest context, menţionând că va depune toate eforturile, în limita prerogativelor constituţionale, pentru a 
asigura funcţionarea unui sistem judiciar independent în România şi pentru a consolida statul de drept. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene a afirmat că efectuează vizita în România în contextul evaluărilor pe care 
le face Comisia Europeană cu privire la Mecanismul de Cooperare şi Verificare (MCV) în domeniul justiţiei şi luptei 
împotriva corupţiei. 
În opinia acestuia, România a făcut în ultimii ani paşi importanţi în domeniu. 
Frans Timmermans a subliniat că, chiar dacă există un angajament ferm de a finaliza MCV în mandatul actualei 
Comisii Europene, acest obiectiv va putea fi realizat numai după îndeplinirea integrală a tuturor 
condiţionalităţilor. 
"Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene a exprimat apreciere pentru faptul că societatea românească arată o 
susţinere tot mai mare pentru valorile statului de drept, ceea ce demonstrează că cetăţenii îşi doresc o Românie 
modernă, europeană, o justiţie dreaptă şi o societate echilibrată. De asemenea, a menţionat că nu există niciun 
dubiu că justiţia din ţara noastră este independentă, însă atacurile publice din ultima vreme la adresa justiţiei 
creează o imagine negativă României", se mai arată în comunicatul Administraţiei Prezidenţiale, remis joi 
MEDIAFAX. 
Totodată, oficialul european şi-a exprimat aprecierea pentru rezultatele foarte bune obţinute de România în 
ultimii ani în lupta anticorupţie. 
Iordache, despre recomandarea lui Timmermans: Dacă este necesar vom apela la Comisia de la Veneţia 
Preşedintele Comisiei speciale, deputatul PSD, Florin Iordache, a declarat, joi, după ce Frans Timmermans le-a 
recomandat aleşilor să apeleze la expertiza Comisiei de la Veneţia, că în privinţa legilor justiţiei acesta nu a fost 
necesară, afirmând că recomandarea va fi discutată în Comisia specială. 
„Fără îndoială am şi ţinut cont de opiniile Comisiei de la Veneţia, şi acum şi în viitor. S-a spus chiar foarte clar că 
expertiza Comisiei de la Veneţia este necesară. Dacă vă uitaţi şi în motivările CCR se precizează unde este necesar 
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sau nu (să apelăm la Comisia de la Veneţia-n.r.). Nu am sesizat Comisia de le Veneţia pe legile justiţiei. Vom 
discuta în Comisia specială dacă este necesar. (...) dacă este necesar punctul de vedere al Comisiei îl vom solicita”, 
a declarat deputatul PSD Florin Iordache, întrebat dacă va ţine cont de recomandarea prim-vicepreşedintelui CE 
Frans Timmerans, de a apela la expertiza Comisiei de la Veneţia. 
Florin Iordache a afirmat că solicitat punctul de vedere al Comisiei de la Veneţia pentru că modificările aduse 
legilor justiţiei nu au intrat în contradicţie cu hotărârile acestui for. 
„Pentru că toate modificările pe care noi le-am făcut nu au venit în contradicţie cu deciziile Comisiei de la Veneţia. 
Şi în deciziile Curţii se spune foarte clar că nu avem modificări care să intre în contradicţie cu hotărârile Comisiei de 
la Veneţia. În viitor, unde va fi necesar, punctual, vom solicita expertiza Comisie de la Veneţia”, a precizat 
Iordache, întrebat de ce nu a cerut până acum punctul de vedere al Comisiei de la Veneţia. 
Iordache, după întâlnirea cu Timmermans: Deciziile CCR, obligatorii; Disfuncţionalităţile, lămurite / Nu ne dorim 
război; Independenţa justiţiei, reală 
Preşedintele Comisiei speciale, deputatul PSD, Florin Iordache, a declarat, joi, la finalul întâlnirii cu prim-
vicepreşedintele CE Frans Timmermans, că Deciziile CCR sunt „general obligatorii”, iar legile justiţiei vor fi corelate 
cu acestea, afirmând că se vor face eforturi pentru ridicarea MCV. 
„Am finalizat întâlnirea cu domnul prim-vicepreşedinte Frans Timmermans. Eu cred că a fost o întâlnire bună în 
care prin luările de cuvânt am făcut o serie de precizări. Am precizat că Deciziile Curţii sunt general obligatorii şi în 
ceea ce priveşte legile justiţiei vom pune în concordanţă cele trei legi cu Deciziile Curţii”, a declarat preşedintele 
Comisiei speciale, deputatul PSD Florin Iordache. 
Parlamentul, Guvernul şi celelate instituţii vor face eforturile necesare pentru ridicarea MCV, l-a asigurat Iordache 
pe Frans Timmermans. 
„În ceea ce priveşte MCV vom depune toate eforturile, toţi cei care suntem implicaţi de la Parlament, Guvern sau 
alte instituţii, astfel încât acele observaţii care au fost cuprinse în ultimul raport în acest an să poată să fie 
finalizate şi să închidem MCV”, a spus deputatul PSD. 
Florin Iordache a afirmat că prin acest dialog cu oficialul UE au fort lămurite „disfuncţionalităţile” care au apărut în 
spaţiul public. 
„Cred că prin acest dialog toate acele observaţii sau disfuncţionalităţi care apăruseră în spaţiul public au fost 
lămurite. Nu s-a intrat foarte mult în detaliu”, a spus deputatul PSD, afirmând că printr-un dialog permanent 
„toate nelămuririle” se vor finaliza în perioada următoare. 
Preşedintele Comisiei speciale, Florin Iordache, a relatat, joi, că Frans Timmermans a afirmat că nu trebuie să 
existe un război între Parlament şi sistemul judiciar, deputatul PSD spunându-i acestuia că aleşii îşi doresc „o reală 
independenţă a justiţiei”, obiectiv atins prin modificările adoptate. 
„S-a spus că nu trebuie să existe un război pentru că percepţia publică a fost că există un război între Parlament şi 
sistemul judiciar. În luările de cuvânt ale mele şi ale colegilor mei s-a precizat foarte clar că atât timp cât cele mai 
importante modificări la cele trei legi (ale justiţiei-n.r.) au venit fie din partea CSM, fie din partea asociaţiilor 
profesionale, nu ne dorim în niciun caz un război între Parlament şi sistemul judiciar”, a declarat deputatul PSD 
Florin Iordache, solicitat să comenteze afirmaţia pe care oficialul european a făcut-o în cadrul întâlnirii, potrivit 
căreia nu trebuie să existe un război între Parlament şi sistemul judiciar. 
Florin Iordache a afirmat că prin modificările aduse legilor justiţiei s-au creat premisele pentru „o independenţă 
reală a sistemului judiciar”. 
„În acelaşi timp, datorită acelor amendamente care au venit din partea asociaţiilor profesionale ne dorim în primul 
rând o reală independenţă a justiţiei şi un neamestec al politicului. Tocmai prin modificările pe care noi le-am făcut 
nu există un amestec al politicului şi sunt create toate premisele pentru o independenţă reală a sistemului”, a spus 
Iordache. 
Iordache a afirmat că nu există îngrijorări privind statul de drept din România. 
„Fără îndoială nu există îngrijorări. Răspunsul dumnealui probabil în va da în conferinţa de presă. Noi am venit cu 
toate argumentele pentru a arătat că statul de drept nu este afectat şi prin tot ceea ce s-a întâmpat în Parlament 
nu am făcut decât să redăm justiţiei locul său şi independenţa justiţiei este reală, nu numai declarativă. Atât timp 
cât politicul nu intervine în niciun fel în sistemul judiciar acesta este marele câştig al acestor legii”, a răspuns 
Iordache, întrebat dacă l-a convins pe Timmermans că statul de drept nu este atacat în România. 
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Demersurile Parlamentului au fost gresit înţelese la Bruxeles din cauza „lispei de comunicare”, a spus deputatul 
PSD. 
„A fost o lipsă de comunicare. (...) Dacă sunt foarte bine informaţi (la Bruxelles-n.r.) asta nu înseamnă că prin lipsa 
de comunicare sau o comunicare reală, în timp real, nu s-au putut strecura disfuncţionalităţi. Toate acele 
modificări care au suscitat nemulţumire au fost eliminate, iar ceea ce avem noi de făcut, nu numai la aceste legi, 
este ca legislaţia să fie în concordanţă cu cea europeană, cu Directivele, cu Hotărârile CEDO”, a răspuns Iordache, 
întrebat de ce demersurile Parlamentului au fost înţelese greşit la Bruxelles, în condiţiile în care oficialii europeni 
sunt bine informaţi. 
Tăriceanu a discutat cu Timmermans despre MCV, stat de drept şi modificarea Codurilor penale 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a discutat, joi, cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, 
Frans Timmermans, despre statul de drept, Mecanismul de Cooperare şi Verificare (MCV), dar şi despre 
modificarea codurilor penal şi de procedură penală. 
„Preşedintele Senatului a subliniat că abordarea deschisă a Comisiei, pentru a dialoga asupra temelor sensibile cu 
autorităţile din România, este cea recomandată şi apreciată, fiind astfel evitate informarea parţială şi 
distorsionată. Vizita de lucru a prim-vicepreşedintelui Comisiei la Bucureşti este, de aceea, considerată drept 
element necesar al relaţiei de normalitate cu instituţiile europene, întărind mesajele transmise de ambele părţi 
pentru dialog direct”, potrivit unui comunicat de presă. 
De asemenea, Tăriceanu a opinat că este utilă coordonarea eficientă cu Instituţiile Europene, în această perioadă 
în care România se pregăteşte pentru preluarea Preşedinţiei rotative a Consiliului UE. 
„Referitor la Mecanismul de Cooperare şi Verificare, preşedintele Senatului a reiterat importanţa sprijinului şi 
cooperării din partea Comisiei pentru încheierea neîntârziată a acestei etape care grevează statutul României de 
membru cu drepturi depline în UE. Decizia Comisiei de a ridica mecanismul este aşteptată pentru a încheia situaţia 
curentă în care România este evaluată în paralel prin mai multe instrumente cu aceleaşi obiective. A precizat în 
acest sens că rapoartele Comisiei publicate în ultimii ani au confirmat faptul că majoritatea obiectivelor MCV au 
fost internalizate de o manieră corespunzătoare în politicile şi strategiile naţionale, situaţie confirmată şi de 
concluziile Studiului privind evaluarea celor 10 ani de MCV în Bulgaria şi România realizat de Comisia pentru 
control bugetar (CONT) a PE, prezentat la data de 29 ianuarie”, se arată în documentul citat. 
În ceea ce priveşte modificarea codurilor penal şi de procedură penală, Tăriceanu a precizat că în plan legislativ, la 
nivelul Ministerului Justiţiei, a fost finalizat şi adoptat proiectul de lege de modificare a Codului Penal şi Codului 
de Procedură Penală pentru punerea în acord cu deciziile Curţii Constituţionale. 
Cu privire la statul de drept, preşedintele Senatului a precizat că, în baza legitimităţii date de votul alegătorilor, se 
urmăreşte ca instituţiilor garantate prin Constituţie şi legi să li se asigure o funcţionare democratică, în afara 
oricărei interferenţe a instituţiilor de forţă sau a serviciilor de intelligence. 
Întâlnirea dintre cei doi oficiali a avut loc la solicitarea lui Timmermans, aflat în vizită de lucru la Bucureşti. 
Călin Popescu Tăriceanu s-a întâlnit cu prim-vicepreşedintele CE Frans Timmermans 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, s-a întâlnit, joi, în biroul său, cu prim-vicepreşedintele Comisiei 
Europene Frans Timmermans, aceştia discutând aproximativ 30 de minute. 
Liviu Dragnea s-a întâlnit cu prim-vicepreşedintele CE Frans Timmermans 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, s-a întâlnit, joi, cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene 
Frans Timmermans, precizând, la solicitarea jurnaliştilor că a fost o întâlnire bună. 
Liviu Dragnea s-a întâlnit la ora 09:00, la Camera Deputaţilor, cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans 
Timmermans, aceştia discutând aproximativ 30 de minute. 
La finalul întâlnirii, Liviu Dragnea l-a condus pe Frans Timmernas către biroul preşedintelui Senatului, Călin 
Popescu Tăriceanu. 
Întrebat dacă a fost o întâlnire bună, Liviu Dragnea a răspuns afirmativ. 
Timmermans în România 
”Pe 1 martie dl. Timmermans (prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans Timmermans, responsabil pentru o 
mai bună legiferare, relaţii interinstituţionale, statul de drept şi Carta drepturilor fundamentale - n.r.) va veni la 
Parlament. Se va întâlni cu preşedintele Camerei, cu dl. Dragnea, iar după aceea cu membrii Comisiei speciale 
(comune comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii 
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legislative în domeniul justiţiei - n.r.)”, a anunţat secretarul Biroul Permanent al Camerei Deputaţilor Georgian 
Pop. 
Potrivit paginii de internet a Comisiei Europene, Frans Timmermans va mai avea pe 1 martie, la Bucureşti, întâlniri 
şi cu preşedintele Klaus Iohannis, cu preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, precum şi cu premierul 
Viorica Dăncilă. 
Totodată, la ora 14.30 are programată o reuniune cu partenerii din justiţie în privinţa Mecanismului de Cooperare 
şi Verificare ( MCV), fără a fi oferite însă detalii. 
Într-un interviu pentru Calea Europeană, prim-vicepreşedintele Comisiei Europene a declarat că va avea discuţii 
cu Laura Codruţa Kovesi şi Tudorel Toader, în contextul cererii de revocare a procurorului şef al DNA de către 
ministrul Justiţiei. 
Miercuri, în cadrul unei discuţii la Bruxelles despre relaţiile dintre Polonia şi Uniunea Europeană, Timmermans a 
precizat că Executivul european nu intenţionează să propună activarea Articolului 7 în cazul României, întrucât 
dialogul cu Bucureştiul se desfăşoară în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV). 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene a încurajat autorităţile române să "depăşească ultima parte a 
maratonului" privind MCV, astfel încât Comisia să pună în aplicare intenţia de a renunţa la rapoartele de 
monitorizare. 
"Asta le voi spune autorităţilor române: dacă faceţi tot ceea ce vă cerem, puteţi scăpa de MCV. Nu există niciun 
termen-limită pentru a renunţa la mecanism, acest lucru nu se întâmplă de la sine, românii trebuie să 
implementeze recomandările CE", a mai declarat Timmermans. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă face apel la miniştri să protejeze vieţile oamenilor şi să asigure utilităţile publice 
Premierul Viorica Dăncilă le-a cerut miniştrilor responsabili, joi, să acţioneze pentru protejarea vieţii oamenilor şi 
asigure utilităţile publice, respectiv gaze şi energie electrică, în contextul temperaturilor scăzute din această 
perioadă.ice 
”Chiar dacă este frig şi este o vreme de iarnă, calendaristic, este 1 martie, de aceea vreau să vă urez tuturor o 
primăvară frumoasă, astăzi, de Mărţişor. (...) Este deosebit de important să acţionăm la timp, în primul rând, 
pentru a proteja viaţa oamenilor, iar înainte de a face o evaluare a situaţiei din acest moment şi de a ne fixa 
acţiunile viitoare, aş vrea să apreciez organizarea şi mobilizarea tuturor instituţiilor cu atribuţii în situaţii de 
urgenţă. Vă rog ca în aceste zile, în care se anunţă temperaturi scăzute, să acordăm o atenţie deosebită asigurării 
utilităţilor publice - şi aici mă refer la gaze, la energie electrică - iar acolo unde sunt defecţiuni, să se intervină de 
urgenţă pentru remedierea lor”, a spus premierul Viorica Dăncilă. 
Ea a mai spus că România se află în continuare sub coduri de răcire accentuată ale vremii şi ninsori viscolite. 
”Vom discuta astăzi, înainte de toate, despre măsurile de urgenţă care au fost şi vor fi luate de către Ministerul 
Afacerilor Interne şi de către celelalte instituţii abilitate la nivel central şi local în aceste zile. Am fost în legătură 
permanentă cu dna ministru Carmen Dan, care m-a informat despre toate situaţiile din teren, dar şi cu ceilalţi 
miniştri implicaţi în această situaţie”, a adăugat premierul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Atac DUR la adresa Guvernului, de la Primarul General: De ce au intrat ministrul Energiei şi ministrul Justiţiei 
în colimatorul Gabrielei Firea  
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a lansat un atac dur la adresa ministrului Energiei, Anton Anton , dar şi la adresa 
ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. În cadrul şedinţei Consiliului General al Municipiului Bucureşti, Firea l-a 
acuzat pe Anton Anton că nu se ocupă cu seriozitate de finalizarea evaluării Elcen. Cuvinte dure a avut şi la adresa 
ministrului Justiţiei, căruia îi reproşează faptul că Primăria nu a fost lăsată să cumpere ELCEN la valoare nominală, 
ci la preţul stabilit de evaluare. 
"Sunt uşor nedumerită şi surprinsă de faptul că durează foarte mult evaluarea pachetului de acţiuni al Elcen, 
pentru că noi ne-am exprimat în Consiliul General opţiunea de a achiziţiona pachetul de acţiuni Elcen, pentru a 
întregi sistemul. Să avem producţie, transport şi distribuţie de energie termică. Am înţeles că domnul ministru 
este acum extrem de energic în a finaliza procedurile pentru evaluator, pentru că nu exista nici evaluator, astfel 
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încât într-o perioadă decentă de timp să avem şi suma evaluată de către ELCEN, să putem să luăm o decizie: 
achiziţionăm sau nu. După cum ştiţi, nu s-a acceptat ca achiziţia să se realizeze la valoarea nominală, cum ar fi fost 
normal. În ţară s-au dat CET-urile cu titlu gratuit, numai nouă ni s-a impus preţul de evaluare. Cu contribuţia, 
trebuie să recunoaştem, a ministerului Justiţiei, căruia prea avem de ce să-i mulţumim din acest punct de vedere. 
Mă refer la decizia luată de Guvern anul trecut, în august, prin memorandum. Chiar şi aşa, la valoarea de 
evaluare, pentru noi e imperios necesar să ştim care e această sumă, pentru că poate constatăm că e mai eficient 
să nu mai preluăm ELCEN. Să-i lăsăm, după cum înţeleg că doresc anumiţi domni de la ELCEN, să rămână 
dumnealor cu salarii mari într-o entitate economică muribundă şi se gândesc la interesul propriu şi nu la al 
bucureştenilor. Trag un semnal de alarmă şi spun încă o dată că dacă ELCEN nu doreşte să aplice ce e în programul 
de guvernare şi ceea ce e normal pentru sănătatea sistemului de termoficare, noi avem soluţii, ei nu au. Noi fără 
ei ne descurcăm, ei fără noi intră in faliment, pleacă acasă. Se bucură acum de câteva luni de salarii mari, apoi 
pleacă acasă.", a declarat Gabriela Firea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Concedii medicale. OUG a fost publicată în Monitorul Oficial 
La mai bine de o săptămână de la adoptarea în ședința de Guvern și după ce digi24.ro a arătat că nepublicarea 
actului normativ înseamnă bani în minus pentru mame și pentru bolnavi, joi a fost publicată în Monitorul Oficial 
OUG nr. 8 privind reglementarea unor măsuri în domeniul sănătății. 
Ordonanța prevede ca, în cazul în care contribuția de asigurări sociale (CAS) calculată după noul mod de calcul 
(adică, din ianuarie 2018 încoace) este mai mare decât cea după vechiul mod de calcul (10,5% din 35% x 3.131 lei), 
cuantumul contribuției se plafonează. 
Plafonarea este valabilă până la 30 iunie inclusiv pentru persoanele aflate în concediu medical, respectiv până la 
30 septembrie, pentru persoanele aflate în concediu maternal. 
„Pentru indemnizațiile de asigurări sociale de sănătate aferente anului 2018 plătite înainte de intrarea în vigoare a 
prezentei ordonanțe de urgență, pentru care cuantumul contribuției de asigurări sociale aferent acestor 
indemnizații este mai mare decât nivelul prezăvut la alin. 1 și 2, angajatorul/plătitorul efectuează regularizarea 
acesteia prin depunerea declarației rectificative și plătește diferențele de indemnizații persoanelor în drept, 
până la 31 martie 2018”, mai scrie în OUG 8/2018. 
Actul normativ mai prevede că, prin derogare de la prevederile în vigoare, „până la 1 iulie 2018, stagiul minim de 
asigurare pentru acordarea drepturilor” este de o lună realizată în ultimele 12 luni anterioare lunii pentru care se 
acordă concediul medical. 
Noua legislaţie fiscală le-a pus în dificultate pe unele dintre viitoarele mămici. Cele care au prestat activităţi 
liberale şi au plătit contribuţiile impuse de stat conform vechilor prevederi fiscale au fost înştiinţate că nu vor 
primi bani nici pentru concediul prenatal, nici pentru cel postnatal. 
De asemenea, mii de angajaţi din educaţie au fost afectaţi de noua formulă de calcul a indemnizației acordate în 
timpul concediului medical. Potrivit calculelor făcute de Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ, angajaţii din 
educaţie aflaţi în concediu medical au pierdut aproximativ 20% din venit, din cauza noii formule de calcul. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 În ziua în care Frans Timmermans a vizitat România, Guvernul a adoptat TREI Ordonanțe de Urgență de mare 
importanță 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința din 
1 martie 2018 
I. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru adoptarea unor măsuri bugetare şi pentru completarea art. 63 din Legea nr. 
273/2006 privind finanţele publice locale 
2. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 
nr.190/2000 privind regimul metalelor preţioase şi pietrelor preţioase în România 
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3. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea art. 1 din Legeanr.222/2017 pentru realizarea ''Capabilităţii de 
apărare aeriană cu baza la sol'' aferentă programului de înzestrare esenţial '' Sistem de rachete sol-aer cu bătaie 
mare (HSAM)'' 
II. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Normelor metodologice de aplicare a prevederilor Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 92/2017 privind aprobarea Programului-pilot de acordare a unui suport alimentar pentru 
preşcolarii şi elevii din 50 de unităţi de învăţământ preuniversitar de stat 
2. HOTĂRÂRE privind aprobarea acordării ajutorului de stat pentru facilitarea închiderii minelor de cărbune 
necompetitive din cadrul Societăţii Naţionale de Închideri Mine Valea Jiului-S.A Petroşani, pentru anul 2018 
3. HOTĂRÂRE privind reorganizarea Institutului de Cercetare-Dezvoltare pentru Viticultură şi Vinificaţie Valea 
Călugărească şi pentru modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
4. HOTĂRÂRE privind aprobarea obiectivelor etapei a XIX-a 2018 a Programului de realizare a Sistemului naţional 
antigrindină şi de creştere a precipitaţiilor pe perioada 2010-2024 
5. HOTĂRÂRE privind modificarea art. 4 alin. (1) lit. b) din Hotărârea Guvernului nr.852/2008 pentru aprobarea 
normelor şi criteriilor de atestare a staţiunilor turistice 
6. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea unor acte normative în domeniul forţei de muncă 
7. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.12/2017 privind organizarea şi 
funcţionarea Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale 
8. HOTĂRÂRE pentru aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2018 pentru Administraţia Naţională 
''Apele Române '', aflată în coordonarea Ministerului Apelor şi Pădurilor 
9. HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe 
amplasamentul suplimentar, care fac parte din coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes 
naţional ''Secţiunea 1C, subsecţiunea Ogra-Târgu Mureş pe teritoriul localităţilor Cristeşti, Gheorghe Doja, Ogra, 
Sânpaul, Ungheni şi Târgu Mureş din judeţul Mureş'' din cadrul obiectivului de investiţii ''Autostrada Braşov-Târgu 
Mureş-Cluj-Oradea'', aflate pe raza localităţilor Gheorghe Doja şi Ungheni, din judeţul Mureş 
10.HOTĂRÂRE privind transmiterea unor imobile, contituite din terenuri în suprafaţă totală de 22.990 mp, aflate 
în domeniul public al statului, din administrarea Ministerului Transporturilor în administrarea Ministerului 
Apărării Naţionale 
11.HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unor construcţii şi amenajări la 
terenuri din cadrul unor imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în judeţele Gorj, 
Mureş, Giurgiu, Vrancea, Timiş, Dolj, Dâmboviţa, Braşov şi municipiul Bucureşti în vederea scoaterii din funcţiune 
şi casării acestora şi pentru actualizarea Anexei nr.4 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
12.HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr.2 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
13.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemelor comunelor Petelea şi Valea Largă, judeţul Mureş 
14.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Almăj, judeţul Dolj 
15.HOTĂRÂRE privind modificarea descrierii tehnice şi transmiterea unui imobil aflat în domeniul public al statului 
şi administrarea Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie în domeniul privat al statului şi administrarea Regiei Autonome 
''Administraţia Patrimoniului Protocolului de Stat'' 
16.HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 803/2017 privind aprobarea normativelor de cheltuieli 
aferente organizării şi desfăşurării Conferinţei Directorilor Generali ai Institutelor Naţionale de Statistică (DGINS) 
şi a Reuniunii Comitetului Sistemului Statistic European (CSSE), organizate la Bucureşti în perioada 26-28 
septembrie 2018 
17.HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr.150/2010 pentru înfiinţarea, organizarea şi 
funcţionarea Consiliului Interministerial de Avizare Lucrări Publice de Interes Naţional şi Locuinţe 
18.HOTĂRÂRE pentru modificarea Normelor metodologice de aplicare a Legii nr.334/2006 privind finanţarea 
activităţii partidelor politice şi a campaniilor electorale, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr.10/2016 
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19.HOTĂRÂRE pentru abrogarea Hotărârii Guvernului nr.1110/2005 privind aprobarea plăţii contribuţiei anuale 
pentru participarea Poliţiei Române la Asociaţia Şefilor de Poliţie din Sud-Estul Europei 
20.HOTĂRÂRE privind încetarea exercitării, cu caracter temporar, prin detașare în condițiile legii, a funcției publice 
de subprefect al județului Ialomița de către doamna Manea Tonița 
21.HOTĂRÂRE privind exercitarea, cu caracter temporar, prin detașare în condițiile legii, a funcției publice de 
subprefect al județului Ialomița de către doamna Tudor Silica-Vali 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Actualizarea mecanismului interministerial pentru pregătirea mandatelor României şi 
urmărirea negocierilor pentru ieşirea Regatului Unit al Marii Britanii şi Irlandei de Nord din Uniunea Europeană 
2. MEMORANDUM cu tema: Prezidarea unui nou grup de lucru al Consiliului Uniunii Europene, dedicat 
implementării Agendei 2030 pentru dezvoltare durabilă 
3. MEMORANDUM cu tema: Raportul naţional privind evoluţia traficului de persoane, în anul 2016 
4. MEMORANDUM cu tema: Acordarea unui ajutor de exploatare și a unui ajutor de investiții, exceptate de la 
obligația notificării, Societății Naționale „Aeroportul Internațional Mihail Kogălniceanu – Constanța” – S.A., pentru 
anii 2018-2020 
IV. INFORMĂRI 
1. INFORMARE privind activitatea Consiliului Concurenţei, desfăşurată în domeniul ajutorului de stat, în semestrul 
II 2017 
V. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea art. 18 
din Legea nr. 248/2005 privind regimul liberei circulații a cetățenilor români în străinătate (Bp. 620/2017) 
2. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea şi modificarea art. 18 al 
Legii nr. 248/2005 privind regimul liberei circulaţii a cetăţenilor români în străinătate (Bp. 392/2017, Plx. 7/2018) 
3. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea Legii nr. 143/2000 
privind prevenirea şi combaterea traficului şi consumului ilicit de droguri (Bp. 623/2017) 
4. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea şi modificarea 
Ordonanţei Guvernului nr. 43/2000 privind protecţia patrimoniului arheologic şi declararea unor situri arheologice 
ca zone de interes naţional, republicată, cu completările şi modificările ulterioare şi a Legii nr. 182/2000 privind 
protejarea patrimoniului cultural naţional mobil, republicată, cu completările şi modificările ulterioare 
(Bp.300/2017) 
5. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea art. 16 din Legea 
educației naționale nr. 1/2011 (Plx. 447/2017) 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Victorie în lupta cu birocraţia. Formularul pentru 2% din impozit, depus de ONG-uri fără procură notarială 
Victorie pentru ONG-uri în lupta cu birocraţia. Formularul de direcţionare a 2% din impozitul pe venit va putea fi 
depus fără procură notarială. În ultimele săptămâni autorităţile s-au încurcat în proceduri. Unele administraţii 
fiscale asteptau ca fiecare donator să se prezinte personal la ghişeu, în timp ce altele acceptau ca formularele să 
fie depuse de reprezentanții organizatiilor. 
Mihaela este mama unui băieţel cu autism. Si fiecare formular pentru 2% din impozit pe care-l strânge înseamnă 
un ban în plus pentru terapia costisitoare a copilului. 
Experienţa i-a arătat că oamenii empatizează şi vor să ajute, dar nu sunt dispuşi să se încurce în iţe birocratice. 
În ultima perioadă, funcţionarii ANAF au interpretat diferit legea şi le-au pus beţe în roate voluntarilor. 
Unii inspectorii aşteptau ca cei care vor să-şi direcţioneze o parte din impozitul pe venit să vină personal cu 
declaraţia sau să o trimită prin poştă. 
Organizaţiile nonguvernamentale au avertizat că asta le-ar putea bloca activitatea. 
În ultimul ceas, oficialii au fost de acord ca, pentru moment, lucrurile să rămână neschimbate şi ONG-urile să 
poată să depună la ANAF formularele pe care le strâng, fără procură notarială. 
ANAF îi va notifica însă pe contribuabili că au optat pentru direcţionarea unei părţi din impozitul pe venit. 
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Statisticile arată că doar 30% dintre românii care realizează venituri din salarii sau din alte surse direcţionează 2% 
din impozitul pe venit către organizaţiile nonguvernamentale. 
25 mai este data limită până la care se poate direcţiona o parte din impozitul pe venit. 
ONG-urile ar dori ca, de anul viitor, procentul să crească de la 2 la 3,5%. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 MApN: Procedura de achiziţie pentru atribuirea programului "Corvetă multifuncţională", demarată 
Departamentul pentru armamente a iniţiat, joi, procedura specifică de achiziţie pentru atribuirea acordului-cadru 
de furnizare a produsului „Corvetă multifuncţională”, anunţă Ministerul Apărării Naţionale (MApN). 
"Departamentul pentru armamente a iniţiat, joi 1 martie, procedura specifică de achiziţie pentru atribuirea 
acordului-cadru de furnizare a produsului «Corvetă multifuncţională», conform prevederilor HG nr. 48/2018 
privind aprobarea circumstanţelor şi a procedurii specifice aferente Programului de înzestrare esenţial «Corvetă 
multifuncţională»", se arată într-un comunicat de presă al Ministerului Apărării Naţionale, remis joi MEDIAFAX. 
Anunţul de participare şi documentaţia de atribuire pentru această procedură au fost publicate pe pagina de 
internet al C.N. Romtehnica S.A. 
Procedura specifică de achiziţie este bazată pe competiţie şi se va finaliza prin semnarea unui acord-cadru pentru 
furnizarea produselor şi serviciilor aferente Programului esenţial de înzestrare „Corvetă multifuncţională”. 
De la intrarea în vigoare a primului contract subsecvent aferent acordului-cadru, prima navă va fi construită şi 
dotată în maximum trei ani, programul urmând a fi finalizat, cu toate cele patru corvete în maximum şapte ani. 
 
Operaţiunile compensatorii aferente contractelor subsecvente vizează transferul de tehnologie necesar pentru 
construcţia, dotarea şi mentenanţa corvetelor, modernizarea fregatelor tip T22R din dotarea Forţelor Navale 
Române, respectiv dezvoltarea unui centru de instruire la nivelul acestei categorii de forţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea, despre modificarea Constituţiei pentru redefinirea familiei: Trebuie să ajungem la referendum 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat joi că e nevoie să se ajungă la referendum în ceea ce priveşte 
redefinirea familiei pentru că este o chestiune cerută de milioane de români, susţinând că îşi asumă să fie 
considerat conservator la Bruxeles din această cauză. 
"Nu din cauza mea se întârzie lucrurile, ci pentru că acea lege a fost atacată la Curtea Constituţională de persoane 
importante, nu vreau să dau nume acum. La Bruxelles sunt catalogat ca un conservator pentru că susţin o 
iniţiativă semnată de milioane de români, eu nu cedez. Nu spun să facem ceva împotriva unei minorităţi, susţin 
parteneriatul civil, dar o iniţiativă semnată de atâtea milioane de români nu poate fi tratată fără importanţă", a 
declarat Liviu Dragnea. 
Preşedintele PSD spune că se va ajunge la referendum. 
"După ce se pronunţă românii, aşteptăm critici. Dacă deranjează pe alţii ce vor spune românii înseamnă că tot 
poporul este conservator?" 
Revizuirea Constituţiei se supune aprobării prin referendum. 
Camera Deputaţilor a adoptat în mai 2017 iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei care prevede că 
familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între un bărbat şi o femeie, semnată de 3 milioane de cetăţeni. 
Iniţiativa cetăţenească a fost depusă, în Parlament, de Coaliţia pentru Familie şi strâns 3 milioane de semnături de 
susţinere. 
În prezent, Constituţia prevede că familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între soţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguţa Vasilescu: Al 13-lea salariu se va lua în calcul la pensie 
Al treisprezecelea salariu va fi luat în calcul la stabilirea cuantumului pensiei, anunţă ministrul Muncii, Lia Olguţa 
Vasilescu. 
 Invitată la Antena 3, ea a explicat că textul legii pensiilor a fost finalizat şi că acum se fac simulări pe trei 
modalităţi de calcul. 
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Lia Olguţa Vasilescu: „Se ia în calcul acordul global, pentru că au fost pensionari care au avut al treisprezecelea 
salariu. 
Se vor lua toate componentele salariale pe care le-au avut şi pentru care au contribuit. 
Va fi făcută o diferenţiere între pensionarii care au un stagiu mai mic de 10 ani faţă de ceilalţi, care au contribuit 
peste 10 ani. Asta nu înseamnă că cei care au un stagiu sub 10 ani de cotizare vor suferi în vreun fel, în sensul că li 
se va tăia din pensie”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Excedentul bugetului local poate fi folosit și pentru salariile funcționarilor 
Guvernul a adoptat, joi, ordonanţa de urgenţă prin care, în acest an, autorităţile locale pot folosi excedentul 
bugetar pentru finanţarea cheltuielilor de personal. 
 „O ordonanţă de urgenţă privind noi măsuri bugetare pentru autorităţile publice locale. Se instituie posibilitatea 
ca unităţile administrativ-teritoriale să solicite în perioada 2018-2019 contractarea de împrumuturi din venituri 
din privatizare, aflate şi înregistrate în contul curent general al Trezoreriei statului, în limita sumei de 500 de 
milioane de lei, cu tragerea împrumutului integral autorizat în anul 2019”, a declarat purtătorul de cuvânt al 
Guvernului, Nelu Barbu, potrivit News.ro. 
El a precizat că aceste sume vor fi utilizate exclusiv pentru finanţarea proiectelor necesare asigurării pachetului 
minim de servicii publice în fiecare localitate în parte: educaţie, sănătate, apă, canalizare, energie electrică, 
energie termică, iluminat public, infrastructură de transport, salubrizare, cultură, sport şi tineret şi locuinţe. 
„Totodată, prin acest act normativ, autorităţile administraţiei publice locale vor putea ca, în acest an, 2018, să 
utilizeze excedentul bugetului local pentru a finanţa şi cheltuielile cu personal, corecţiile financiare aferente 
proiectelor, sentinţele civile definitive, precum şi rambursarea împrumuturilor contractate”, a precizat Barbu. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ministrul Sănătăţii: Spitalele care vor dori să dea sporurile maxime o pot face din venituri proprii 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat că orice spital care va dori să acorde sporurile la nivelul maxim 
prevăzut în regulament o poate face din venituri proprii. 
"Dacă există vreun spital care doreşte să dea sporurile la maxim, sporurile din regulament, poate să o facă 
utilizând veniturile proprii. (...) Aceste venituri proprii pot fi folosite de spitale pentru a reîntregi aceste sporuri. 
Aici vom vedea adevărata valoare a managerilor. (...) Orice spital va dori să plătească la maxim - asta este 
propunerea noastră - poate să o facă din aceste venituri proprii. Dacă doreşti să câştigi mai mult decât îţi oferă 
statul român în acest moment, poţi să o faci. (...) Am propus acest lucru sindicatelor, au spus că se vor gândi. Mi-
au spus că li se pare o soluţie decentă", a spus Sorina Pintea la B1 TV. 
Ea a afirmat că medicii chirurgi vor avea sporuri de 50%. 
"Medicii din secţiile chirurgicale intrau în sala de operaţie, dar de sporul pentru sala de operaţie beneficiau doar 
asistenţii medicali, personalul mediu şi personalul auxiliar. Medicul nu avea niciun spor că intra în sala de 
operaţie. Primea doar sporul secţiei. De exemplu, pe chirurgie generală sporul este de 15%. Acum, pentru orele 
petrecute în sala de operaţii primesc un spor de 50%. Şi mi se pare absolut normal, pentru că ei în această 
perioadă lucrează în aceleaşi condiţii ca şi personalul mediu şi auxiliar", a susţinut demnitarul. 
Potrivit ministrului, în unităţile de primiri urgenţe, inclusiv medicii care lucrează pe ambulanţele SMURD, pe 
elicoptere vor avea nişte sporuri de până la 85% conform noului regulament al sporurilor. 
Pintea a precizat că sporurile vor fi aplicate la salariul de încadrare. 
"Prin regulamentul sporurilor am stabilit nişte limite minime şi limite maxime. Limita maximă a sporurilor în acest 
moment este 85%. Iar limita minimă - în funcţie de specialităţi. (...) Personalul TESA, conform Ordonanţei 117 din 
2017, va avea sporurile menţinute la nivelul lunii ianuarie 2018", a explicat ea. 
Referindu-se la medicii de familie, Pintea consideră că aceştia ar trebui să devină foarte importanţi pentru 
sistemul de sănătate. 
"Medicul de familie în România ar trebui să devină foarte important, astfel încât nu am mai avea în spitale 
pacienţi fără să fie investigaţi, fără să fie consultaţi, fără să fi trecut vreodată pe la un medic de familie şi să nu mai 
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cheltuim atât de mult în spitale, să încercăm să stimulăm medicul de familie să îl verifice, să îl aducă la cabinet", a 
spus demnitarul. 
(Sursa: b1.ro) 
 

 Petiţia online pentru susţinerea şefei DNA, semnată de peste 100.000 de persoane 
Peste 100.000 de oameni au semnat, într-o săptămână, petiţia prin care o susţin pe şefa Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie şi îi cer preşedintelui Klaus Iohannis să respingă cererea de revocare a Laurei Codruţa Kovesi de la 
conducerea instituţiei. 
Până joi seară, petiţia fusese semnată de peste 103.600 de persoane. 
Organizaţia Declic, care a iniţiat această petiţie, spune că luni a însţiinţat Administraţia Prezidenţială în legatură cu 
petiţia şi că va trimite şi semnăturile la Palatul Cotroceni.   
„Declaraţiile ministrului Justiţiei ne-au făcut să retrăim angoasa momentului OUG 13. Este mai clar ca niciodată că 
agenda Guvernului este făcută de penalii corupţi. Discursul ministrului Tudorel Toader nu a fost bazat pe 
argumente juridice care să demonstreze că Laura Codruţa Kovesi, procurorul-şef al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie, a încălcat legea. Consiliul Superior al Magistraturii a confirmat că nu există motive întemeiate”, a 
declarat directorul executiv Declic, Tudor Brădăţan.  
De asemenea, pe lângă avizul negativ dat de CSM, în decizia sa preşedintele Klaus Iohannis trebuie să ţină cont şi 
de rapoartele MCV, care au arătat de fiecare dată progresele făcute de procurorii DNA, mai spun reprezentanții 
Declic. 
Petiţia a fost iniţiată în urmă cu o săptămână, imediat după anunţul făcut de ministrul Justiţiei, care a cerut 
revocarea din funcţie a procurorului şef al DNA. 
Secţia pentru procurori a CSM a avizat negativ, marţi, solicitarea ministrului Justiţiei de revocare din funcţie a 
procurorului şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi. Avizul CSM este unul consultativ, decizia revenindu-i preşedintelui 
Klaus Iohannis. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Uber lansează „Uber Health”, un serviciu de sănătate care va transporta pacienţi la medic 
Serviciul Uber Health este un partenriat între companie şi furnizorii de servicii medicale, care va permite 
pacienţilor care nu au maşină să se deplaseze la medic, iar costurile transportului vor fi acoperite de firmele 
medicale. 
Aplicaţia va fi lansată în Statele Unite şi va permite medicilor să informeze pacienţii despre călătorie prin SMS sau 
prin imprimarea pe hârtie. 
Introducerea hârtiei imprimate ca parte componentă a serviciului reprezintă un pas important pentru compania 
de tehnologie, deoarece astfel pot beneficia de serviciu şi cei care nu au un telefon mobil performant. 
In fiecare an, 3,6 milioane de americani ratează programările la medic din lipsă de transport. Programările 
pierdute costă sistemul medical mai mult de 150 miliarde de dolari pe an, iar Uber şi rivalul său Lyft doresc să 
elimine problema. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un fost director contestat de la drumuri, numit în CA al CNAIR 
Fostul director al Companiei Naţionale de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) Narcis Neaga a fost 
numit, joi, membru în Consiliul de Administraţie al CNAIR. Asociaţia Pro Infrastructură spune că perioada în 
care Narcis Neaga a condus CNAIR a fost "cea mai nocivă pentru dezvoltarea infrastructurii rutiere din România 
din ultimii ani". Narcis Neaga este cercetat de procurorii DNA pentru abuz în serviciu în legătura cu un contract 
privind autostrada Sibiu - Orăştie. 
Narcis Neaga a fost director general al CNAIR în perioada 2012-2015. 
Asociaţia Pro Infrastructură afirmă că în perioada mandatului lui Neaga deschiderea circulaţiei pe lotul 3 al 
Autostrăzii A1 Orăştie-Sibiu s-a făcut prin muşamalizarea sutelor de defecte tehnice, fapt care a dus la vestita 
demolare pe 200 de metri (la "groapă") şi închiderea circulaţiei pentru un an, timp în care au murit mai bine de 10 
persoane pe drumul naţional paralel (DN1). 
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Tor în timpul mandatului lui Neaga la conducerea CNAIR, lansarea licitaţiilor pentru loturile 2, 3 şi 4 ale Autostrăzii 
A1 Lugoj-Deva s-a făcut fără a avea acordul de mediu revizuit, fapt care a creat problema tunelurilor de pe lotul 2 
(blocaj încă nerezolvat) şi, în plus, s-au lansat aproximativ 20 de licitaţii pentru pregătirea unor proiecte de 
autostrăzi şi drumuri expres, anulate în marea lor majoritate, afirmă Asociaţia Pro Infrastructură. 
Organizaţia mai spune că pentru proiectul A1 Sibiu-Piteşti licitaţia pentru revizuirea studiului de fezabilitate s-a 
lansat la un preţ derizoriu, ignorând avertismentele Comisiei Europene, fapt care a dus la rezilierea contractului în 
anul 2017. 
Narcis Neaga a fost demis de la conducerea CNAIR în decembrie 2015, ca urmare a unei inspecţii a Corpului de 
control al Ministerului Transporturilor cu privire la unele nereguli depistate în construcţia autostrăzii Sibiu-
Orăştie. 
El este cercetat de procurorii DNA pentru abuz în serviciu în legătura cu un contract privind autostrada Sibiu - 
Orăştie, iar în decembrie 2015 el a fost plasat sub control judiciar în acest dosar. 
Procurorii DNA spun că, în 15 mai 2014, Narcis Neaga, în calitate de director general al Companiei Naţionale de 
Autostrăzi şi Drumuri Naţionale din România SĂ, a suspendat abuziv un contract de servicii privind supervizarea 
lucrărilor la autostrada Orăştie-Sibiu şi a plăţilor aferente acestuia, cu încălcarea dispoziţiilor contractuale, a 
condiţiilor Federaţiei Internaţionale a Inginerilor Consultanţi şi a dispoziţiilor legale. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Uniunea Europeană ameninţă cu contramăsuri, după anunţul SUA privind tarifele la importurile de oţel şi 
aluminiu 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, a declarat, joi, că Uniunea Europeană va lua contramăsuri, 
ca reacţie la anunţul SUA cu privire la suplimetarea tarifelor la importurile de oţel şi aluminiu, relatează 
Politico.eu. 
”Vom înainta, în următoarele zile, către Organizaţia Mondială a Comerţului propuneri pentru contramăsuri la 
adresa SUA. În loc să furnizeze o soluţie, această decizie a Washingtonului va agrava problemele. Uniunea 
Europeană va reacţiona ferm pentru a-şi apăra interesele”, a declarat Juncker. 
Cecilia Malmstrom, comisarul european pentru Comerţ, a avertizat că această măsură a SUA ”va avea un impact 
negativ asupra relaţiilor transatrantice şi asupra pieţelor globale”. 
”Comisia Europeană va monitoriza pieţele şi, dacă va fi necesar, vom propune Organizaţiei Mondiale a Comerţului 
măsuri pentru a proteja stabilitatea pieţelor europene”, a declarat Malmstrom. 
Statele Unite ale Americii vor impune începând de săptămâna viitoare tarife suplimentare la importurile de oţel şi 
aluminiu, a anunţat joi seară preşedintele Donald Trump. 
Liderul de la Casa Albă a anunţat tarife mai mari cu 25% la importurile de oţel şi de 10% la cele de aluminiu. 
Deocamdată, nu este clar dacă aceste taxe vor fi valabile la toate importurile de oţel şi aluminiu ori doar la cele 
din anumite ţări. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Juncker îndeamnă statele din Balcanii de Vest să continue reformele, pentru a putea adera la UE: "Nu este un 
vis, ci o realitate" 
Statele din Balcanii de Vest trebuie să continue aplicarea reformelor, pentru a putea deveni membre ale Uniunii 
Europene, a declarat joi după-amiază Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, citat de site-ul 
agenţiei Reuters. 
Jean-Claude Juncker a efectuat în ultimele zile un turneu în Serbia, Muntenegru, Macedonia, Albania, Kosovo şi 
Bosnia-Herţegovina şi Bulgaria. 
"Aderarea la UE nu este un vis, ci o realitate, o realitate care va veni", a declarat Jean-Claude Juncker joi după-
amiază, la Sofia. 
Oficialii europeni au stabilit ca termen anul 2025 pentru posibila admitere a Serbiei, Muntenegrului, Macedoniei, 
Albaniei, Bosniei-Herţegovina şi Kosovo în Uniunea Europeană. Cu ocazia unui summit al Balcanilor de Vest 
programat în mai la Sofia, liderii UE ar urma să exprime susţinere pentru obiectivul admiterii în anul 2025 a Serbiei 
şi Muntenegrului. 
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"Dar, mai important decât calendarul aderării, este să fie aplicate reforme substanţiale", a precizat Juncker. 
În contextul demersurilor Rusiei în sensul creşterii influenţei, Bruxellesul insistă pentru admiterea statelor din 
Balcanii de Vest în Uniunea Europeană. 
"Voi reveni la Bruxelles având convingerea, pe care deja o am, că locul ţărilor din Balcanii de Vest este în Uniunea 
Europeană", a subliniat şeful Comisiei Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Igor Dodon îl sfătuieşte pe premierul Republicii Moldova să urmeze mai des exemplul lui Vladimir Putin 
Preşedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, l-a sfătuit, joi, pe premierul Pavel Filip să urmeze mai des exemplul 
preşedintelui rus Vladimir Putin, în contextul în care Guvernul de la Chişinău l-a criticat pe Dodon pe motiv că nu 
susţine înzestrarea armatei moldovene, relatează Agora.md. 
”Dacă nu ai grijă şi nu hrăneşti armata ta, atunci o să ajungi să hrăneşti o armată străină. Poate preşedintele îşi 
doreşte să avem o armată slabă sau să nu mai existe armată, sau să avem o armată pe hârtie, dar nu merge aşa. 
Un stat trebuie să aibă o armată şi dacă nu crede în cele ce spun eu, ştiu că are un idol, care este preşedintele 
Rusiei”, i-a transmis Filip lui Dodon. 
În replică, preşedintele Republicii Moldova i-a transmis premierului că ar trebui să urmeze mai des exemplul lui 
Putin. 
”Este adevărat că o ţară trebuie să-şi hrănească propria armată. Mă bucur că şi prim-ministrul Filip ştie de asta şi 
învaţă ceva util de la Putin. Îl încurajez să o facă mai des. Revenind la armată, hai să o hrănim mai întâi, domnilor 
guvernanţi, dar nu să-i transformăm în carne de tun în conflicte provocate de generali străini, cu sedii peste mări 
şi oceane. Dacă nu ne vom implica benevol în războaie şi conflicte geopolitice, nici de arme letale nu vom avea 
nevoie. Şi ar fi bine să înţelegem cu toţii, că orice armă letală primeşte în răspuns o altă lovitură letală. Asta ar 
trebui să însuşească bine Guvernul unei ţări neutre şi paşnice. Moldova are alte priorităţi, unde trebuie făcute 
investiţii şi oferit ajutor financiar: nu în arme, ci în educaţie, sănătate, pensii, burse, salarii. Săraci şi cu rachete? 
Nu, mai bine cu trai decent şi în pace cu toată lumea”, a fost reacţia lui Dodon. 

 
Schimbul de replici dintre preşedintele Republicii Moldova şi Guvernul de la Chişinău vine în contextul în care 
Dodon a criticat planurile Guvernului de la Chişinău privind achiziţionarea de armament letal de la state membre 
NATO. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carles Puigdemont îşi va retrage candidatura pentru un nou mandat de premier al Cataloniei 
Fostul lider catalan Carles Puigdemont a anunţat, joi, că îşi va retrage candidatura pentru funcţia de premier al 
Cataloniei, urmând să cedeze această poziţie unui alt susţinător al independenţei regiunii, relatează site-ul 
agenţiei Reuters. 
În cadrul unui mesaj transmis pe reţelele de socializare, Puigdemont a anunţat că decizia sa de a-şi retrage 
candidatura pentru un nou mandat al Cataloniei este motivată de faptul că îşi doreşte ca regiunea să aibă un 
Guvern funcţional. 
Puigdemont îl va propune pentru funcţia de premier al regiunii catalane pe Jordi Sanchez, membru al formaţiunii 
separatiste Junts Per Catalunya. Sanchez se află în arest preventiv în Madrid, fiind acuzat de rebeliune. 
Carles Puigdemont se află în exil autoimpus la Bruxelles de când a fost destituit de către guvernul central de la 
Madrid din funcţia de şef al executivului Cataloniei. 
 
Puigdemont este acuzat de răzvrătire şi rebeliune de către justiţia spaniolă. La 27 octombrie 2017, Parlamentul 
Cataloniei a aprobat, prin vot secret, proclamarea independenţei regiunii faţă de Spania şi constituirea unei 
republici, în baza rezultatului de la referendum. Ulterior, Senatul Spaniei a decis să aprobe suspendarea 
autonomiei Cataloniei - prin aplicarea Articolului 155 din Constituţie - şi demiterea tuturor liderilor regionali, 
considerând că declararea independenţei a a fost ilegală. 
(Sursa: Mediafax) 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Parlamentul European a votat sancţionarea Poloniei în baza articolului 7 al Tratatului de la Lisabona 
Eurodeputaţii au aprobat joi procedura Comisiei Europene (CE) vizând să sancţioneze reformarea sistemului 
judiciar şi să plaseze presa din Polonia sub un control strict, considerate de Bruxelles o încălcare a statului de 
drept, relatează Reuters. 
UE a lansat o procedură în baza Articolului 7 al Tratatului de la Lisabona, care ar putea, în mod teoretic, să 
conducă la o suspendare a drepturilor de vot ale Varşoviei în Consiliul European, în cazul în care puterea nu revine 
asupra deciziei sale până la 20 martie. 
Partidul Lege şi Justiţie (PiS, conservator, la putere) consideră aceste reforme necesare, pentru a pune capăt unui 
sistem corupt şi a îmbunătăţi eficienţa justiţiei. 
Propunerea CE a fost adoptată în PE cu 422 de voturi la 147. Alţi 48 de parlamentari s-au abţinut, scrie news.ro. 
O asemenea decizie, care necesită unanimitatea celorlalte state membre, pare însă puţin probabilă, cu atât mai 
mult cu cât premierul ungar Viktor Orban a anunţat deja că se va opune. 
Noul premier polonez, Mateusz Morawiecki, care a înlocuit-o pe Beata Szydlo în decembrie, caută să scadă 
tensiunile cu blocul comunitar. El urmează să se întâlnească, pe 8 martie, cu preşedintele CE, Jean-Claude Juncker. 
LEGEA CU PRIVIRE LA HOLOCAUST A INTRAT ÎN VIGOARE 
Marcând şi mai mult izolarea Poloniei pe scena internaţională, noua lege cu privire la Holocaust a intrat în vigoare 
joi, în pofida protestelor Israelului şi Statelor Unite. 
Noua lege prevede pedepse de până la trei ani de închisoare în cazul celor care vorbesc despre ”lagăre ale morţii 
poloneze” şi celor care sugerează ”în mod public şi în pofida faptelor” că naţiunea sau statul polonez au fost 
complici la crime de război comise de Germania nazistă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Rusia bagă în FALIMENT Consiliul Europei: Moscova a sistat finanțarea și e CRIZĂ financiară la Strasbourg 
Consiliul Europei, care monitorizează situaţia drepturilor omului şi a statului de drept pe continent, se confrunta 
joi cu o criză de finanţare, în condiţiile în care Rusia a întârziat plata contribuţiei la bugetul organizaţiei, relatează 
dpa. 
Moscova este nemulţumită de faptul că delegaţii săi la Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei (APCE) au 
rămas fără drept de vot, după anexarea peninsulei ucrainene Crimeea, în 2014, scrie agerpres.ro. 
Rusia, care contribuie cu aproape o zecime din bugetul organizaţiei, nu achitase până la termenul de miercuri 
prima tranşă de 11 milioane de euro (13,4 milioane de dolari) din contribuţia sa anuală de 33 de milioane. Nici 
anul trecut ea nu a mai plătit o parte din această contribuţie. 
"Nu avem informaţii noi de la Federaţia Rusă, astăzi", a menţionat pentru dpa purtătorul de cuvânt al Consiliului 
Europei, Daniel Hoeltgen. 
"Secretarul general va informa Comitetul de Miniştri în legătură cu orice evoluţii şi măsurile care urmează să fie 
luate săptămâna viitoare", a adăugat acesta. 
La sfârşitul lui iunie anul trecut, Rusia a informat Consiliul Europei că îşi suspendă participarea la bugetul 
organizaţiei paneuropene până la "restabilirea totală a drepturilor delegaţiei ruse". 
Celor 18 deputaţi care reprezintă, la APCE, Federaţia Rusă li s-a ridicat dreptul de vot în aprilie 2014, ca sancţiune 
după anexarea peninsulei ucrainene Crimeea de către acest stat. În replică, delegaţia rusă boicotează lucrările 
Adunării, la care nu a mai participat de peste trei ani. 
APCE nu dispune de putere legislativă, dar are ca misiune favorizarea dialogului, mai ales în materie de 
democraţie şi drepturi ale omului. Cei 318 membri ai Adunării, proveniţi din parlamentele naţionale ale celor 47 
de state membre, se reunesc în patru sesiuni plenare pe an la Strasbourg. 
(Sursa: Agerpres) 
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